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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 13   Angående regeringens förslag till att ge 
kommunerna rätt att kräva högre avgifter för hemtjänsten 

Svar på skrivelse från tjg. ersättaren Britt Westerlind (KD), 

ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) 

 

Dnr 150-195/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

      som svar på skrivelsen och lägger det till handlingarna.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-08-31.  

 

I skrivelsen vänder sig skribenterna mot regeringens förslag om höjt 

avgiftstak för avgift enligt socialtjänstlagen 8 kap. 5 § (Ds 2015:23) 

som bl.a. remitterades till staden. Skribenterna framför att 

äldrenämnden ska uppdra åt äldreförvaltningen att redovisa hur 

förslaget påverkar hemtjänstavgifterna i Stockholms stad. 

 

Äldrenämnden behandlade den 16 juni 2015 remissvar med 

anledningen av ovanbeskrivna regeringens förslag. Kommunstyrelsen 

behandlade sitt svar på remissen den 17 juni 2015 och beslutade i 

enlighet med borgarrådsberedningens promemoria (PM 2015:111 

RVIII, dnr 110-795/2015). 

 

I promemorian ställer sig föredragande borgarrådet Clara Lindblom 

kritisk till förslaget och anser inte att det är en möjlighet för 

kommunen att öka sina intäkter då förslaget även innebär en 

minskning av anslaget för kommunalekonomisk utjämning med 

samma summa som kommunerna beräknas tjäna på höjt avgiftstak.  

I promemorian anförs vidare att förslaget berör en samhällsgrupp 

som efter en höjning skulle ha mindre pengar kvar att röra sig med 

varje månad och att förslaget därmed medför en socioekonomisk 

snedfördelning. Mot bland annat denna bakgrund konstateras i 

promemorian slutligen att det inte är aktuellt att öka kostnaderna för 

dem som är i behov av hemtjänstinsatser. 

 

Utifrån vad som anförs i skrivelsen, i förhållande till 

kommunstyrelsens beslut, kan äldreförvaltningen konstatera att det 

förefaller råda politisk enighet inom staden att inte höja avgiften för 
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insatser som ges enligt socialtjänstlagen, även om detta skulle 

möjliggöras genom ett höjt avgiftstak enligt 8 kap. 5 § i samma lag. 

 

Mot den bakgrunden anser äldreförvaltningen att det därmed inte 

finns någon anledning att i dagsläget redovisa hur förslaget om höjt 

avgiftstak skulle påverka stadens avgifter för insatser enligt 

socialtjänstlagen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M), ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaryrkande 

från Alfred Askeljung (C) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP) med stöd av 

ersättaryrkande från (C): 

”Regeringens förslag innebär en minskning av anslaget för 

kommunalekonomisk utjämning med samma summa som 

kommunerna beräknas tjäna på höjt avgiftstak. Vi har noterat att 

äldreborgarrådet Lindblom inte har för avsikt att höja avgiften för 

insatser som ges enligt socialtjänstlagen.  

Vi förutsätter att regeringens förslag inte drabbar de äldre i 

Stockholms stad utan att den rödgrönrosa majoriteten snarast 

återkommer med en plan för hur kostnaderna ska kompenseras i 

budgeten.” 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 24 (40)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 7 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 22 september 2015 

 

§ 14    ”Angående hemlagad mat i hemtjänsten” 

Svar på skrivelse från tjg. ersättaren Britt Westerlind (KD), 

ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) med stöd av ersättaryrkande från Alfred Askeljung (C) 

  

Dnr 150-197/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

      som svar på skrivelsen och lägger det till handlingarna.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-06-26. 

 

I en skrivelse påtalar skribenterna hur viktig det är med vällagad mat 

på äldre dagar och föreslår att äldrenämnden ger förvaltningen i 

uppdrag att ta fram statistik över beviljat bistånd för matlagning och 

kostnader för staden. De anser att de har anledning att tro att 

hemlagad mat för de äldre uppfattas som mer tilltalande alternativ än 

färdiglagade matlådor. De vill även veta vilken information som ges 

till de äldre om möjligheten att få hjälp med matlagning i hemmet.  

 

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen och anför att i Stockholms 

stads riktlinjer för handläggning inom socialtjänstens äldreomsorg 

står det att maten är inte bara en livsnödvändighet, den kan också 

vara dagens viktigaste händelse. Den som inte själv kan tillreda sin 

måltid och inte kan få behovet tillgodosett på annat sätt ska, i första 

hand få hjälp med matlagning. Den som beviljats bistånd i form av 

hjälp med mat kan också välja att få behovet tillgodosett genom 

leverans av matlådor. 

Äldreförvaltningen bedömer att biståndshandläggarna beviljar 

bistånd och tid rörande maten utifrån den enskildes behov och vad de 

önskar hjälp med matlagning i det egna hemmet. En del äldre vill inte 

släppa in andra personer i sitt kök eller i sitt hem och väljer därför 

matlåda som ett alternativ för att få varm mat.   

Äldreförvaltningen konstaterar att det inte finns stöd i nuvarande 

system för att ta fram den statistik som efterfrågas i skrivelsen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  


